
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  22.05.2023 r. o  godz. 15.00 

w  Urzędzie Miejskim w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Nieobecni Radni na posiedzeniu: 

- Radna Anna Garbarczuk- nieobecność nieusprawiedliwiona 

- Radna  Edyta Wójcik - nieobecność usprawiedliwiona 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał 

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

 

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne. 

                                     

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad posiedzenia 

Komisji. 

Ad.1.   

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

 
1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                             

na lata 2023-2032. 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegające 

na: 

- wprowadzeniu nowego zadania pn: „Projekt zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Łazy i zmiany Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego". Wysokość łącznych nakładów finansowych i limit 

zobowiązań ustala się w wysokości 115.350,00 zł. Limit wydatków na 2023 r. ustala się          

w wysokości 57.675,00 zł, oraz na 2024 w wysokości 57.675,00 zł. Środki na ten cel są 

zabezpieczone w budżecie na 2023 r. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                             

na lata 2023-2032. 

 



2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 
 
 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy omówiła szczegółowo projekt uchwały. 
Powiedziała, że niniejszym projektem uchwały proponuje się:                                                                             
1. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na: 
- zmniejszeniu wydatków na oświetlenie dróg (90015) o 100.000,00 zł 
- zwiększeniu wydatków na remonty dróg (60016) w wysokości 100.000,00 zł, 
- przeniesieniu środków będących w dyspozycji funduszu sołeckiego Rokitna 
Szlacheckiego. 
2. dokonać uaktualnienia załączników: 
- zadań realizowanych w wyodrębnionych środków do dyspozycji sołectw w 2023 r., 
- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 
pomocy. 
 

Radna Renata Supernak zapytała o plan dochodów i wydatków z funduszu pomocy 

związany z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały. 

 

Skarbnik Gminy – Anna Furman powiedziała, że jest to uaktualnienie załącznika związane 

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa gdyż w ciągu miesiąca wpływają środki finansowe do budżetu gminy. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej  na 2023 rok.  

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr VIII/70/15 Rady Miejskiej w Łazach                      

z dnia 29 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia zasad poboru podatku rolnego, podatku 

leśnego i podatku od nieruchomości.  

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się dokonać zmiany inkasenta w sołectwie Chruszczobród Piaski, na 

wniosek osoby obecnie pełniącej tę funkcję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/70/15 Rady Miejskiej w Łazach                                         

z dnia 29 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia zasad poboru podatku rolnego, 

podatku leśnego i podatku od nieruchomości.   

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia / nie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnej. 

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że Najemca zarejestrowany 

pod nr 9012 złożył wniosek o umorzenie zaległości 30.135,52 zł (19.977,44 zł nal. gł. + 

9.064,78 zł odsetki + 947,50 zł koszty sądowe i egzekucyjne, 145,80 zł odsetki od kosztów). 

Najemca zatrudniony na umowę zlecenie, wykazujący miesięczny dochód w wysokości 



300,00 zł brutto. Od 2019 r. powoli spłaca zaległości dobrowolnie. Od maja 2022 r. czynsz 

jest regulowany. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji  Radni nie wyrazili zgody na udzielenie ulgi w spłacie 
należności cywilnoprawnej. 

 

Opinia Komisji Budżetowej jest negatywna ( 4 głosy przeciw wyrażeniu zgody 
na udzielenie ulgi, 3 głosy wstrzymujące się ) 
 
Opinia Komisji Rozwoju i Promocji jest negatywna ( 2 głosy przeciw wyrażeniu 
zgody na udzielenie ulgi, 2 głosy wstrzymujące się ) 
 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę 

Łazy projektu partnerskiego pn. „Budowa instalacji odnawialnych źródeł energii                             

w podregionie sosnowieckim – Irządze, Łazy, Poręba, Sosnowiec, Szczekociny, 

Zawiercie – etap II”.  

 

Pani Agnieszka Perkowska – Kierownik Wydziału Rozwoju i Komunikacji Społecznej 

powiedziała, że Zarząd Województwa Śląskiego ogłosił konkurs, który obejmuje zakup                        

i montaż instalacji fotowoltaicznych, pomp ciepła, magazynów energii wraz z niezbędnym 

osprzętem instalacyjnym dla potrzeb gospodarstwa domowego. Budżet naboru wynosi                  

169 697 125,00 PLN a termin naboru upływa 20 czerwca 2023 roku.                                                       

Przedmiotem konkursu jest wybór do dofinansowania projektów dotyczących budowy                    

i przebudowy infrastruktury służącej do produkcji i dystrybucji energii ze źródeł 

odnawialnych. W ramach niniejszego naboru Gmina Łazy zamierza przystąpić do złożenia 

i późniejszej realizacji projektu partnerskiego pn. „Budowa instalacji odnawialnych źródeł 

energii w podregionie sosnowieckim – Irządze, Łazy, Poręba, Sosnowiec, Szczekociny, 

Zawiercie – etap II”. Liderem projektu byłaby Gmina Zawiercie, natomiast Gminy Irządze, 

Łazy, Poręba, Sosnowiec i Szczekociny zostałyby partnerami projektu.                                                

Celem wspólnej realizacji projektu, który ze względu na większy obszar oddziaływania                  

i efekt ekologiczny będzie miał większe szanse na pozyskanie dofinansowania, istnieje 

konieczność podjęcia stosownej uchwały intencyjnej o przystąpieniu Gminy Łazy do 

projektu partnerskiego. Po podjęciu niniejszej uchwały zostanie opracowana i podpisana 

umowa partnerska - stanowiąca załącznik na etapie wnioskowania o dofinansowanie.         

 

Radna Wiesława Majczak zapytała kiedy będzie realizowany projekt. 

                                          

Pani Kierownik - Agnieszka Perkowska powiedziała, że orientacyjny termin zakończenia 

postępowania to IV kwartał 2023 r., zatem w przypadku pozytywnej oceny wniosku                                   

i uzyskaniu dofinansowania realizacja budowy instalacji fotowoltaicznych, magazynów 

energii i napowietrznych pomp ciepła będzie realizowana  w 2024 roku. 

 

Radna Marta Grzesica zapytała co to są projekty parasolowe. 

 

Pani Agnieszka Perkowska odpowiedziała, że jest to forma wsparcia rozwoju fotowoltaiki                 

w gospodarstwach domowych, polegająca na dotacji w ramach Regionalnych Programów 



Operacyjnych z unijnych funduszy i podpisaniu umowy z gminą. W efekcie wnioskodawcą 

jest gmina, a beneficjentami właściciele gospodarstw domowych.  

 

Radna Renata Supernak zapytała od kiedy można składać wnioski w Urzędzie 

Marszałkowskim. 

 

Pani Kierownik odpowiedziała, że od 20 kwietnia do 20 czerwca 2023 r. Po podjęciu uchwały 

przez radę w sprawie przystąpienia do projektu partnerskiego można dopiero podpisać 

projekt partnerski i złożyć wniosek. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę Łazy 

projektu partnerskiego pn. „Budowa instalacji odnawialnych źródeł energii                             

w podregionie sosnowieckim – Irządze, Łazy, Poręba, Sosnowiec, Szczekociny, 

Zawiercie – etap II”.  

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała 

w/w projekt uchwały. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łazy do Związku Powiatowo-Gminnego 

pod nazwą: „Jedźmy razem!”. 

 

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                                                     

i Ochrony Środowiska powiedziała, że powiat myszkowski wspólnie z gminami z terenu 

powiatu myszkowskiego utworzył związek powiatowo-gminny „Jedźmy razem!”, który                     

ma za zadanie planować rozwój transportu, organizować publiczny transport zbiorowy oraz 

zarządzać nim w zakresie powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich niestanowiących 

myszkowskiej komunikacji miejskiej. Związek powiatowo-gminny odpowiada za techniczną 

stronę organizowania komunikacji.                                                                                                                         

Z inicjatywą przystąpienia do Związku wystąpił Powiat Zawierciański, który w tym 

zakresie podjął już w dniu 27 kwietnia 2023 r. uchwały o przystąpieniu do Związku i przyjęciu 

statutu. 

Radny Antoni Flak zapytał jakie będą korzyści przystąpienia do związku. 

Pani Joanna Popczyk powiedziała, że będzie łatwiejszy dostęp do gmin ościennych                             

tj. Ogrodzieniec, Myszków, również będą wspólne bilety. Związek będzie organizował dla 

wszystkich gmin, które są w związku transport. Transport publiczny w gminie Łazy  będzie 

włączony we wspólny rozkład.   

Radny Krzysztof Furman zapytał czy po przystąpieniu do związku autobusy będą 

obsługiwały wszystkie sołectwa z gminy Łazy.  

Pani Kierownik odpowiedziała, że gminny transport jest zorganizowany do wszystkich 

sołectw z terenu gminy Łazy i taki rozkład został przekazany do związku celem zapoznania 

się z nim oraz wdrożenia naszych linii do przyszłego rozkładu jazdy autobusów.   

Radna Renata Supernak jest przeciwna wstąpieniu gminy do związku ze względu na krótki 

okres istnienia związku – 2 lata oraz na koszty jakie gmina będzie ponosiła corocznie – 

składka członkowska. 



Radny Zenon Głąb zapytał ile gmin z powiatu zawierciańskiego chce przystąpić do związku 

partnerskiego. 

Pani Kierownik Joanna Popczyk odpowiedziała, że osiem gmin przystępuje do związku 

razem z Myszkowem i Siewierzem. 

Radna Marta Grzesica powiedziała, że jest za podjęciem uchwały i gmina powinna 

przystąpić do związku partnerskiego.  

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łazy do Związku Powiatowo-Gminnego pod 

nazwą: „Jedźmy razem!”. 

Komisja Rozwoju i Promocji pozytywnie  ( 3 głosy za, 1 głos przeciw ) zaopiniowała 

w/w projekt uchwały. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą: 

„Jedźmy razem!”. 

 

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                                                   

i Ochrony Środowiska powiedziała, że po podjęciu uchwały dotyczącej przystąpienia Gminy 

Łazy do Związku Powiatowo-Gminnego należy przyjąć statut związku.  

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łazy do Związku Powiatowo-Gminnego pod 

nazwą: „Jedźmy razem!”. 

Komisja Rozwoju i Promocji pozytywnie  ( 3 głosy za, 1 głos przeciw ) zaopiniowała 

w/w projekt uchwały. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                                                   

i Ochrony Środowiska powiedziała, że gmina otrzymuje dofinansowanie na podstawie 

umowy zawartej z Wojewodą Śląskim. Kwota dofinansowania jest opisywana rokrocznie w 

uchwale budżetowej i jednocześnie z mocy uchwały budżetowej jest przeznaczana do 

dofinansowanie przewozów autobusowych na liniach wskazanych w uchwale. Umowy na 

przewozy są zawierane w granicach określonych uchwale budżetowej jednak z uwagi na 

uwarunkowania ustawy o Funduszu konieczne jest wskazanie w uchwale konkretnych linii: 

1) Łazy przez Głazówkę - Kazimierówka - Zawiercie 

2) Chruszczobród-Piaski - Chruszczobród - Wysoka - Łazy - Kuźnica Masłońska - Zawiercie 

3) Grabowa - Łazy - Rokitno Szlacheckie - Hutki-Kanki przez Grabowa – Skałbania 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług                              

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 



Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz nadania 

nazwy. 

Pani Ilona Pelon – Sekretarz gminy powiedziała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 

ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40) do wyłącznej właściwości 

Rady Gminy należy: podejmowanie uchwał w sprawie herbu gminy, nazw ulic i placów 

będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 

21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1693 z późń.zm.)                           

a także wznoszenia pomników. Nadanie nazwy ulicy "Fiołkowa" drodze znajdującej się na 

działce nr: 6032 obręb Chruszczobród, będącej przedmiotem niniejszej uchwały wiąże się 

z potrzebą zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej dla nowopowstającej 

na tym terenie zabudowy mieszkaniowej, tak aby spełniała zasady wynikające                                     

z rozporządzenia Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021 r. w sprawie 

ewidencji miejscowości, ulic i adresów (Dz.U. z 2021 r. poz. 1368 z późń.zm.). Ponadto 

zaliczenie przedmiotowej drogi do kategorii dróg gminnych porządkuje przynależność drogi 

w strukturze dróg należących do Gminy Łazy. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Rozwoju i Promocji pozytywnie  ( 3 głosy za, 1 głos przeciw ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 

nadania nazwy. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody 

Śląskiego. 

 

Mecenas Sławomir Kania powiedział, że  przedmiotowymi rozstrzygnięciami nadzorczymi 

Wojewoda unieważnił dwie uchwały Rady Miejskiej w Łazach. Zgodnie z art. 91 ustawy                     

o samorządzie gminnym organ nadzoru orzeka o nieważności uchwał w terminie 30 dni                  

od dnia doręczenia uchwały. Organ nadzoru uznał, że uchwały zostały doręczone w dniu       

29 marca 2023 r. Jednak uszło uwadze organu nadzoru, że obie uchwały zostały doręczone 

w dniu 27 marca 2023 r. wraz z wnioskiem o publikację uchwały w Dzienniku Urzędowym. 

Tym samym termin na wydanie rozstrzygnięć upływał z dniem 26 kwietnia 2023 r.,                              

a rozstrzygnięcia jako wydane po upływie terminu ustawowego naruszają prawo.  

Ostatnie skargi jakie wniosła Gmina na rozstrzygnięcia nadzorcze dotyczą uchwał                                 

z 2021 r. gdzie jedna skarga Gminy została prawomocnie oddalona, a druga skarga Gminy 

prawomocnie uwzględniona.  

Korzystając z okazji wyjaśniam, że w trakcie trzech ostatnich kadencji (2010-2023) Rada 

Miejska w Łazach podjęła łącznie 979 uchwał (dane z rejestru uchwał), zaś wojewoda w tym 

okresie wydał łącznie 17 rozstrzygnięć nadzorczych (dane z Dziennika Urzędowego). Daje 

to wskaźnik zakwestionowanych uchwała na poziomie 1,75 %. 

Radna Marta Grzesica zapytała czego dotyczyły unieważnione uchwały. 

Mecenas odpowiedział, że pierwsza uchwała dotyczyła odpłatności za udział w Klubie 

Senior +, a druga uchwała dotyczyła odpłatności za usługi opiekuńcze w Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Łazach. 



11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach za 2022 rok. 

 

Pani Agnieszka Mucha Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach przedstawiła                    

i omówiła Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach za 2022 rok. 

Rada Miejska w Łazach  przyjęła Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łazach za 2022 rok. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                            

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 Radna Renata Supernak zapytała o Fundację AB  zarejestrowaną z siedzibą w Rokitnie 

Szlacheckim na ul. Szkolnej oraz zapytała o uzupełnienie ubytków w drodze na                              

ul. Kolejowej w Łazach; 

 Radny Antoni Flak powiedział, że powinno zostać zorganizowane spotkanie z Sołtysami 

aby wypracować wspólny rozkład jazdy komunikacji gminnej wg. potrzeb mieszkańców.  

 Radna Danuta Ludwikowska w sprawie dzików w Łazach. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                      Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

   /-/  Dariusz Tabas 

 

 

 

 

 


